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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tervezi-e a kormány, hogy a Heine-Medin betegséggel 
élők számára megállapítja az alanyi jogon járó közgyógyellátást?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 

Írásbeli  kérdést  tettem  fel  önnek  korábban  a  Heine-Medin  betegséggel  élők  helyzetével
kapcsolatban,  melyre  válaszát  megkaptam.  A  választ  köszönöm,  azonban  kérdésem  a
gyermekbénulásra irányult és nem a mozgássérültekre. Betegek ellátása egyes helyeken működik,
máshol viszont nem. Rehabilitációs osztályok vannak ugyan, ahol viszont sem gyermekbénulásra
szakosodott orvos, sem ápoló személyzet nem áll rendelkezésre.
Gyermekbénulást túlélő személyek jövedelmi helyzete nem sokban tér el, valamennyien alacsony
jövedelemmel  rendelkeznek.  Probléma,  hogy  ellátásukat,  kevés  kivétellel  a  80-as  években
állapították meg, azonban ezek már rég elvesztették vásárlói erejüket.
Pénzbeli  ellátásnak  a  fogyatékossági  támogatás  jöhet  szóba  és  a  rokkantsági  ellátás,  vagy  az
öregségi  nyugdíj.  A nyugdíjkorhatár  elérése  után  is  marad,  a  rokkantellátás  mivel  nem tudnak
felmutatni 20 év munkaviszonyt, ami alatt járulék fizetésére lettek volna kötelezve.
Hiszen a kormány kizárta ezeket a munkavállalókat a járulék fizetéséből. 2012-ben a nyugdíjakat
megszüntette,  helyette  rokkantsági  ellátást  kapnak,  pedig  ledolgoztak  30-40  évet  és  mindezt
fogyatékossággal.  Sajnos  a  közgyógyellátásban sem  mindenki  részesül.  Aki  igen,  annak  ilyen
gyógyszerárak mellett a havi 12000 forint nem elég még akkor sem, ha az így felírható gyógyszerek
száma  egyre  kevesebb.  Nagy  könnyebbség  lenne  a  már  meglévő,  akadálymentesítési  törvény
betartatása  úgy,  hogy  az  valóban  mindenki  számára  használhatóak  legyenek,  a  közlekedési
eszközök a kerekes székes és mopeddel közlekedők számára is.
 

 



Tisztelettel kérem, hogy válaszoljon az általam feltett kérdésekre!

1. Tervezi-e a kormány, hogy a Heine-Medin betegséggel élők számára megállapítja az alanyi
jogon járó közgyógyellátást?

2. Hajlandó a kormány biztosítani, ezen betegek számára a folyamatos és szakorvosi ellátást, 
valamint a rendszeres állapot felmérést?

3. Hajlandó a kormány újra gondolni a Heine-Medin betegséggel élők rokkantsági ellátását és
figyelembe venni a ledolgozott éveket?

 
Segítő együttműködését előre is köszönöm.
Budapest, 2023. augusztus 24.

Tisztelettel:

Ungár Péter
(LMP)
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